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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 
Europese I n t e g r a t i e - en Associatieproblemen 

15 f e b r u a r i 1968 

1. De z u i v e l problema x,i ek i n de EEG 
De Coördinatie Commissie besprak een nota, opgesteld 
door het M i n i s t e r i e van Landbouw en V i s s e r i j ' 
(kenmerk 28412). Van de z i j d e van het M i n i s t e r i e 
van Landbouw werd er de aandacht op gevestigd dat 
deze nota voornamelijk een samenvatting bevat van 
de u i t e e n z e t t i n g , die de Europese Commissie onlangs 
over d i t onderwerp heeft gegeven. De s i t u a t i e i s 
w a a r s c h i j n l i j k minder dramatisch dan de Commissie 
v o o r s t e l t . Daarbij moet bedacht worden dat de 
Commissie b i j haar prognoses i s uitgegaan van het 
jaar 1967, dat een jaar van u i t z o n d e r l i j k hoge 
zuiv e l p r o d u k t i e was. Een verdere toeneming van z u i v e i -
overschotten moet echter wel worden verwacht en met 
het oog daarop zou het M i n i s t e r i e van Landbouw w i l l e n 
b e p l e i t e n , dat de l i c h t p r i j s voor de melk voorlopig 
wordt bevroren en dat aan deze r i c h t p r i j s meer het 
karakter gegeven wordt van de s t r e e f p r i j s , die i n 
f e i t e i n s u r p l u s s i t u a t i e s n i e t wordt gehaald. Dit 
e f f e c t zou kunnen worden b e r e i k t door een beperkter 
b e l e i d van ma r k t i n t e r v e n t i e . Daarnaast zou kunnen 
worden gedacht aan een verhoging van het vetgehalte 
van de consuiaptiemelk. 
Een ander deel van de Coördinatie Commissie was van 
mening dat het o n j u i s t i s het overschot i n de z u i v e l 
sector, met z i j n grote financiële consequenties, te 
b a g a t e l l i s e r e n . Er i s a l l e a a n l e i d i n g t o t een ombuiging 
van het b e l e i d . Met name zou d i t moeten inhouden dat 
i n d i t b e l e i d een element van kwantitatieve beperking 
wordt ingebouwd, h e t z i j door een beperking van de 
t o t a l e financiële l a s t e n , h e t z i j door een beperking 
van de t o t a l e hoeveelheid melk die voor de p r i j s 
garantie i n aanmerking komt. 
Van de z i j d e van het M i n i s t e r i e van Landbouw werd 
hiertegenover gesteld dat de gedachte van een kwanti
t a t i e v e l i m i t e r i n g te Brussel geen s c h i j n van kans 
maakt. Het introduceren van een d e r g e l i j k e benadering 
zou het gevaar vergroten dat men het voorlopig n i e t 
eens wordt over een nieuwe zuivelverordening (die 
volgens afspraak 1 a p r i l 1968 i n werking z a l moeten 
treden), met a l s mogelijk gevolg dat F r a n k r i j k hieraan 
een argument z a l ontlenen om z i c h te onttrekken aan 
de v o l t o o i i n g van de douaneunie per 1 j u l i 1968. 



In d i t verband werd ook gesproken over de aandrang 
van sommige EEG—partners om u i t v o e r i n g te geven aan 
de Raadsresolutie van december 1963 inzake een h e f f i n g 
op de margarine. In de Coördinatie Commissie bestond 
er eenstemmigheid over dat deze h e f f i n g , Indies 
gebaseerd op a r t i k e l 201 van het EEG-Verdrag, het 
probleem van de eigen middelen weer ter di s c u s s i e 
zou s t e l l e n . Ook afgezien daarvan bestaan er tegen 
een d e r g e l i j k e h e f f i n g ( d i e , volgens berekening van 
de Europese Commissie, hoog z a l moeten z i j n , w i l men 
enig e f f e c t op de boterconsumptie verwachten) 
overwegende bezwaren. Door het M i n i s t e r i e van Landbouw 
en V i s s e r i j werd gesuggereerd, dat Nederland wel 
akkoord zou kunnen gaan met hen h e f f i n g op margarine, 
mits het iedere Lid-Staat v r i j zou staan de hoogte 
daarvan z e l f te bepalen (eventueel op nul) en de 
baten ervan i n eigen s c h a t k i s t te houden. Een 
conclusie werd te dien aanzien n i e t getrokken. 
Van v e r s c h i l l e n d e z i j d e n werd opgemerkt dat het 
zuivelvraagstuk, met z i j n aanmerkelijke financiële 
consequenties, a l s mede het vraagstuk van de h e f f i n g 
op margarine, n i e t u i t s l u i t e n d zou dienen te worden 
besproken door de Landbouwministers van i e EEG. Ook 
de "gewone" Raad zou z i c h met deze vraagstukken dienen 
bezig te houden, zoals ten aanzien van de margarine-
h e f f i n g ook i n I963 het geval i s geweest. 
De Coördinatie Commissie kwam overeen de bovenstaande 
vraagstukken, zonder het trekken van bepaalde con
c l u s i e s , voor te leggen aan de Raad voor Europese 
Zaken. 
Voor-ontwerp tweede EEG-programma voor economische 
p o l i t i e k op middellange t e r m i j n . 
De Coördinatie Commissie besprak een nota terzake, 
opgesteld door het M i n i s t e r i e van Economische Zaken 
(kenmerk 27653). Van v e r s c h i l l e n d e z i j d e n werd t w i j f e l 
geuit over de j u i s t h e i d van opvatting, zoals die tot 
u i t d r u k k i n g komt i n v e r s c h i l l e n d e hoofdstukken van 
het ontwerp en eveneens over de opportuniteit van 
het publiceren en aanvaarden van bepaalde hoofdstukken. 
Met name werd k r i t i e k geuit op het hoofdstuk inzake 
de vorming van een Europese kapitaalmarkt, waarin 
gedachten weerspiegeld worden omtrent de vorming van 
zulk een kapitaalmarkt, eventueel met a f s l u i t i n g naar 
buiten, die geensdeels overeenstemmen met de Nederlandse 
v i s i e op d i t vraagstuk. Bovendien zou deze problematiek 
behandeld dienen te worden i n het Monetair Comité. 



K r i t i e k werd ook geuit op het hoofdstuk Lne&ke 
de technologie, waarvan werd opgemerkt, dat het 
voor de buitenwereld o n b e g r i j p e l i j k zou z i ; n indien 
Nederland d i t hoofdstuk zou accepteren, j u i s t op het 
ogenblik dat wij de werkzaamheden i n de betreffende 
EEG—werkgroep tot s t i l s t a n d hebben gebracht. Ook 
werd gewezen op enkele andere onderdelen die n i e t 
i n overeenstemming z i j n met het door Nederland b i j 
v e r s c h i l l e n d e besprekingen i n Brussel ingenomen 
standpunt. A l s algemene k r i t i e k werd genoemd dat 
het rapport te zeer de nadruk l e g t op een samen
werking die beperkt i s t o t de Zee. 
Van de z i j d e van het M i n i s t e r i e van Economische Zaken 
werd hiertegenover gesteld dat men het voor-ontwerp 
moet z i e n a l s een v i s i e op de middellange t e r m i j n 
en a l s een hulpmiddel voor de beleidsvorming. Het 
i 3 u i t g e s l o t e n om b i j een d e r g e l i j k e v i s i e rekening 
te houden met v e r s c h i l l e n d e i n c i d e n t e l e standpunten 
die op de korte t e r m i j n te B r u s s e l worden ingenomen. 
Overigens i s het ook geenszins zo dat de teksten, 
bv. over het hoofdstuk van het kapi t a a l v e r k e e r , 
nu reeds vaststaan. Er kan nog een r e v i s i e p l a a t s 
vinden, waarbij met de gemaakte opmerkingen rekening 
z a l worden gehouden. Men dient evenwel te beseffen 
dat het streven toch g e r i c h t moet b l i j v e n op over
eenstemming ten aanzien van de t e k s t , waartoe derhalve 
zekere tegemoetkomingen moeten worden gedaan. De 
tekst bevat overigens voornamelijk een analyse van 
de diverse problemen en v e r p l i c h t geenszins tot 
bepaalde acties» 

Ten aanzien van het karakter van het rapport werd 
door het M i n i s t e r i e van Economische Zaken erop 
gewezen dat het Comité voor de middellange termijn-
p o l i t i e k nu eenmaal een schepping van de Gemeenschap 
i s en dat het derhalve ook geen verwondering kan 
baren i n d i e n het rapport i n hoofdzaak betrekking 
heeft op de problemen en mogelijkheden van de 
Gemeenschap. 
Ten aanzien van het hoofdstuk technologie werd erop 
gewezen dat het Comité h i e r b i j s l e chts u i t v o e r i n g 
gaf aan een b e s l u i t van de EEG-Raad van M i n i s t e r s en 
geen rekening kon houden met de gebeurtenissen 
rondom de toetreding van Engeland die z i c h i n een 
l a t e r stadium hebben voorgedaan. Het weigeren van 
Nederlandse medewerking aan d i t hoofdstuk zou wel 
denkbaar z i j n , doch zulks zou een p o l i t i e k e b e s l i s s i n g 
vergen die l o s staat van de inhoud van d i t hoofdstuk. 



De Coördinatie Commissie concludeerde dat een 
aantal van de genoemde moeilijkheden opgelost 
zouden kunnen worden i n d i e n het rapport vooraf
gegaan zou worden door een i n l e i d i n g , waarin zou 
worden vermeld dat geen rekening kon worden 
gehouden met de s i t u a t i e ontstaan door de weigering 
om onderhandelingen te openen met de staten die om 
toetreding hebben verzocht. Voor het overige z a l 
rekening worden gehouden met de gemaakte opmerking 
t e r w i j l nader kontakt over de tekst nog zou 
pla a t s vinden. 

DGES, 20 f e b r u a r i 1968 


